
پس از بازدید میدانی محمد مخبر در سه روز 
گذشته از گمرکات شهید رجایی و شهید 
باهنر، روز گذشته جلسه ای در خصوص حل 
مشکلات مربوط به ایستایی و رسوب کالا در 
بنادر و گمرکات کشور به ریاست معاون اول 

رئیس جمهور برگزار شد.
 محمد مخبر در این جلسه با اشاره به زیان 
های ناشی از رسوب کالا و سوءاستفاده برخی 
ســودجویان از فرآیند نگهداری و رسوب 
کالاها در بنادر و اموال تملیکی کشور، تصریح 
کرد: با شروع به کار دولت و عزم جدی رئیس 
جمهور، اقدامات در زمینه آزادسازی و فروش 
اموال رسوب شده در طی سالیان گذشته با 
روش های مزایده آغاز و بسیاری از کالای 
اساسی مورد نیاز مردم روانه بازار شد اما به 
دلیل برخی پیچ و خم های اداری و منفعت 
طلبی ها، کماکان حجم بالای کالاها اعم 
از وسایل نقلیه، لوازم خانگی، محصولات 
کشاورزی و سایر کالاها در بنادر رسوب شده 
است که می تواند اقتصاد و بازار کشور را دچار 

اختلال کند.
وی با بیان اینکه حجم بالای کالاهای رسوب 
شــده در بنادر و گمرکات به هیچ عنوان 
قابل قبول نیســت، افزود: برگزاری چنین 
جلساتی در کنار بازدیدهای میدانی مدیران 
دولتی می تواند در خالی کردن هرچه سریع 
تر انبارهای گمرکات و بنــادر جهت ورود 
به چرخه اقتصادی کشــور کمک شایان 

توجهی کند.

معاون اول رئیس جمهور در این جلسه که 
با حضور وزرای جهاد کشــاورزی، صنعت 
معدن و تجارت، بهداشت درمان و آموزش 
پزشکی، راه و شهرسازی، رئیس کل بانک 
مرکزی و همچنین روسای دستگاه های 
مربوطه دولتی و نظارتی برگزار شد، تاکید 
کرد: برای تسریع در روند ترخیص کالاها باید 
دستگاه های مربوطه از جمله وزارتخانه های 
بهداشت و درمان و جهاد کشاورزی امکانات 
و تجهیزات فوری برای انجام آزمایشــات 
و بازرســی ها در مبادی گمرکی را فراهم 
کنند تا نیازی به ارسال و بررسی نمونه های 

آزمایشگاهی و کالاها در پایتخت نباشد.
مخبر بر ضرورت ثبت سفارش کالاها توسط 
وزارتخانه ها و دستگاه های دولتی پس از 
تخصیص ارز تأکید کرد و گفت: باید دستگاه 
های نظارتی و وزارتخانه های مربوطه هر 
چه سریع تر وضعیت اختصاص ارز به برخی 
شرکت ها پیش از ثبت سفارش را بررسی و 

گزارش نمایند.
همچنین معاون اول رئیس جمهور در این 
جلسه رئیس سازمان اســتاندارد، رئیس 
سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی و 
رئیس سازمان توسعه و تجارت ایران را مامور 
کرد تا در یک روز آینده با حضور در گمرکات 
شهید رجایی و شهید باهنر برنامه ریزی لازم 
را برای ترخیص کالاهای رسوبی در حداقل 

زمان ممکن انجام دهند.
وی در خصوص ساماندهی مدیریت بنادر 

نیز دســتور داد با هماهنگــی وزرای راه و 
شهرسازی، صمت، بهداشت و درمان، جهاد 
کشاورزی و روسای سازمان ملی استاندارد 
و اموال تملیکی پیشــنهادی در خصوص 
»مدیریت و ســاماندهی واحد بنادر« ارائه 
شود.در این جلسه مقرر شد سازمان حمایت 
از مصرف کنندگان و تولیدکنندگان مطابق 
پیشنهاد ســازمان بنادر درباره تعرفه ارائه 
خدمات در گمرکات به نحوی بررســی و 
قیمت گذاری کند کــه نگهداری طولانی 
مدت کالا بــرای صاحبــان کالا در بنادر 
اقتصادی نباشــد و وزرای صمــت و راه و 
شهرسازی پیشنهاد تعرفه گذاری پلکانی 

را بررسی و به دولت ارائه کنند.

همچنین حسب پیشنهاد در خصوص حذف 
ده درصد نگهداری کالاهــا در بنادر برای 
ضمانت طبق قانون ترخیص کالا مقرر شد، 
تسهیلات لازم برای شرکت های بزرگ و 
با اعتبار بالا، جهت حذف ۱۰ درصد برای 

کدهای تعرفه ای پیشنهادی فراهم شود.
در ادامه پیشنهاد سازمان بنادر و سازمان 
گمرک در راستای کاهش زمان لازم برای 
کاهش مــدت زمان احــراز متروکه بودن 
کالاها، از چهار ماه به دو ماه در مناطق ویژه 
اقتصادی و چهار ماه به سه ماه در سایر بنادر 

بررسی و تصمیم گیری شد.
در این جلســه مقرر شــد ســقف زمانی 
پاسخگویی دســتگاه ها به استعلامات و 

بررسی و آزمایش کالاهای وارداتی به طور 
متوسط به زیر هفت روز برسد و دستگاه ها 
و وزارتخانه های مربوطه با تعیین و معرفی 
یک نماینده مستقر ظرف ۴۸ ساعت آینده 
در بنادر و گمرکات جنوبی کشور کالاهای 

رسوبی هر چه سریعتر تعیین تکلیف شود.
در این جلسه رئیس سازمان جمع آوری و 
فروش اموال تملیکی گزارشی در خصوص 
تعیین تکلیف ۲۹ هزار میلیارد تومان کالا 
و مشــکلات پیش روی این سازمان برای 
ترخیص کالاها در بنادر و گمرکات کشور 
ارائه کرد و در ادامه پیشنهادات این سازمان 
در خصوص اجرای بند پنج تغییرات متفرقه 
قانون بودجه سال جاری و تسریع در تعیین 
تکلیف کالاهای در اختیار این ســازمان 

بررسی و تصمیم گیری شد.
همچنین سازمان جمع آوری و فروش اموال 
تملیکی و ســازمان ملی استاندارد مکلف 
شدند ظرف یک هفته آینده در خصوص 
تعیین تکلیف کلیه وسایل نقلیه و خودرویی 
در اختیار انبارهای ســازمان جمع آوری و 
فروش اموال تملیکی اقدامات لازم جهت 
بازرسی فیزیکی و فروش این دستگاه های 

خودرویی را انجام دهند.
جهت پیشــگیری درازمدت از رســوب 
کالاهای وارداتی در گمرکات کشور مقرر 
شــد آئین نامه جدیدی تهیه و به سرعت 
تشریفات قانونی لازم جهت تصویب و اجرای 

آن صورت گیرد.
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شیرخشک نایاب شد
انجمن  اعلام  طبق  حاضر  درحال  اکوایران: 
تولیدکنندگان شیرخشک نوزاد، کشور با کسری 
5 میلیون عدد شیرخشک مواجه است. کسری که 
از ماه های پیش شروع شده و پیش بینی می شود، 

تشدید هم شود.
ماجرای کسری شیر خشک موضوع تازه ای نیست. 
تقریبا از اوایل سال گذشته بود که تامین ارز شیرخشک 
با مشکل مواجه شد. برای همین هم شیرخشک رژیمی 
به شدت محدود شد و از همان سال گذشته تاکنون در 

بازار تقریبا نایاب شده است. 
اما شیرخشک رگولار که عمده کودکان شیرخوار از آن 
استفاده می کنند، از  حدود دو ماه قبل با کمبود مواجه 
شده است و هنوز هم با کمبود مواجه است. کمبودی 
که به دلیل عدم  تخصیص از سوی وزارت بهداشت و 
تامین به موقع آن از سوی بانک مرکزی شکل گرفت و 
کماکان ادامه دارد. حتی به رغم اعتراض تولیدکنندگان 
شیر خشک، این سیاست ادامه دارد و کماکان به صورت 
قطره چکانی به تولیدکنندگان ارز داده می شود. به گفته 
تولیدکنندگان،  درصورتی که تامین ارز  شیر خشک به 
طور کامل انجام نشود، بازار با کمبود شدیدی مواجه 

می شود. 
این موضوع را هانی تحویل زاده رئیس انجمن 
تولیدکنندگان شیر خشک نوزاد در گفتگو با 
»اکوایران« تایید کرد و گفت:  درحال حاضر کسری 
ما 5 میلیون عدد شیرخشک است. در صورتی که 
تخصیص ارز تولیدکنندگان شیر خشک، کامل انجام 
نشود، در آینده بازار شیر خشک با کسری بیشتری 

مواجه خواهد شد.
او علت کسری پیش آمده را ناشی از سیاست های 
سازمان غذا و دارو اعلام کرد و گفت: در شش ماه اخیر 
وزارت بهداشت به صورت قطره چکانی به ما ارز می دهد. 
البته به یکسری شرکت ها چون سال گذشته ارز داده 

بود، امسال ارزی پرداخت نکرده است.
تحویل زاده هشدار داد: سازمان غذا و دارو هر چه 
سریع تر ارز برای تولید کننده تامین کند وگرنه تا دوماه 

دیگر با بحران مواجه می شویم.
نکته قابل تامل در ماجرای کمبود شیر خشک این است 
که متولیان تخصیص و تامین ارز شیرخشک از سوی 
در تامین ارز تولید کنندگان شیر خشک تعلل می کنند 
و از سوی پس از بروز  کسری در بازار،  دستور مزایده 

واردات شیر خشک را مطرح می کنند.
تحویل زاده در این باره گفت: از ابتدای سال جاری 
دولت به  یکسری تولیدکنندگان داخلی ارز نداده است. 
آن موقع وزارت بهداشت مزاید واردات 3۰ میلیون شیر 
خشک را می دهد. این درحالیکه  ارزبری واردات سه 

برابر تولید داخل است.
 گذشته از این موضوع،  ریسک تغییر نوع شیر خشک 

کودکان بسیار زیاد است.

خبر

تبریز

ضرب الاجل برای کالاهای رسوبی
معاون اول رئیس جمهور تعیین کرد

حل مشکلات ارزی با همکاری 
صرافان و بانک مرکزی

ایسنا: یک کارشناس اقتصادی گفت: ایجاد جامعه صرافان با 
اساسنامه جدید باعث افزایش تعامل و همکاری بین صرافی ها و 

بانک مرکزی می شود.
یوسف کاووســی اظهار کرد: بانک  مرکزی باید دارای استقلال 

باشد تا بتواند با هرگونه تخلف و انحراف از قانون و دستورالعمل در 
حوزه های نظارتی خود برخورد کند.

وی افزود: بعد از انحلال کانون صرافان توسط بانک مرکزی دو 
نفر از مدیران ارشد این مجموعه توسط این بانک رد صلاحیت 
شدند و اساسنامه جدیدی که مورد تایید نهاد ناظر بود به تصویب 
اکثریت آرای صرافان رســید و این نشــان دهنده اقتدار بانک 

مرکزی است.
کاووسی تاکید کرد: در اساســنامه جدید بندهایی به وظایف 
کانون صرافان اضافه شده که این بندها برای گسترش کسب و 

کار صرافی ها مفید است و باعث افزایش تعامل و همکاری بین 
صرافی ها و بانک مرکزی می شود. البته گفتنی است که صرافی ها 
نقش سربازان را در جنگ اقتصادی دارند چون به علت تحریم،   
وظیفه بانک ها را در انتقال ارز انجام می دهند و با دور زدن تحریم 

اقدام به جابه جایی پول می کنند.
وی افزود: بانک مرکزی به دنبال تقویت صرافی های قانون مند 
است.   همکاری بین جامعه صرافان و بانک مرکزی موجب حل 
مشکلات موجود در بازار ارز می شود و در اساسنامه جدید، سرمایه 
صرافی ها افزایش داده شده که هم اکنون نیز در حال اجراست 

و اداره مجوزها نیز بر مبنای این اساسنامه کار را پیش می برد.
این کارشناس مســائل اقتصادی تاکید کرد: مدیران صرافی 
باید توانمند و مطمئن باشــند تا تجار و کارفرمایان واحدهای 
تولیدی به آن ها اعتماد کنند و اگر به مسئله ای برخورد کردند از 
فاکتورهایی که بانک مرکزی مانند ضمانت نامه قرار داده استفاده 
کنند.وی افزود: ایجاد جامعه صرافان با اساسنامه جدید می تواند 
مسیر را برای تعامل صرافی های مجاز با بانک مرکزی هموار کند 
که در این صورت نقل و انتقالات ارزی با سهولت بیشتری انجام و 

مشکلاتی مانند افزایش سرمایه نیز حل می شود.

 

خبر
سازمان هواپیمایی کشوری خبر داد:

جابه جایی 3۵۸ هزار زائر 
اربعین حسینی از طریق ناوگان 

هوایی
ایرنا: سازمان هواپیمایی کشوری از جابه جایی 
35۸ هزار زائر اربعین حسینی تا روز گذشته )۱۷ 
شهریورماه( از طریق ناوگان هوایی با انجام دو هزار 
و ۷۷۰ پرواز خبر داد.  سازمان هواپیمایی کشوری، 
در اطلاعیه ای با اشاره به گستره بازه زمانی عملیات 
اربعین که از ۲۷ مرداد ماه آغاز شده و تا ۲۰ شهریور 
ادامه خواهد داشت، اعلام کرد: 35۸ هزار و ۹۸ زائر 
اربعین حسینی از ابتدای عملیات پروازهای اربعین 
تا ۱۷ شهریورماه از طریق ناوگان هوایی جابه جا 
شدند.بر اساس این خبر از ابتدای آغاز عملیات 
پروازهای اربعین این تعداد مسافر با دو هزار و ۷۷۰ 

پرواز جابه جا شدند.

آغاز پیش فروش بلیت قطارهای 
مسافری مهرماه از دوشنبه

ایسنا : پیش فروش بلیت قطارهای مسافری برای 
مهرماه، از روز دوشنبه ۲۰ شهریورماه آغاز می شود.

پیش فروش بلیت قطارهای مسافری برای بازه 
زمانی۱۴۰۲/۷/۱ تا۱۴۰۲/۷/3۰ )مسیرهای 
رفت تا تاریخ۱۴۰۲/۷/3۰ و مسیرهای برگشت 
تا تاریخ۱۴۰۲/۸/۱( روز دوشنبه ۲۰ شهریورماه 

آغاز می شود.
در این راستا شرکت راه آهن جمهوری اسلامی 
ایران اعلام کرد فروش بلیت به صورت همزمان در 
مراکز فروش حضوری و غیرحضوری از ساعت ۸ 
صبح روز دوشنبه ۲۰ شهریور ماه آغاز خواهد شد.

هموطنان برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند 
به صورت شبانه روزی با سامانه اطلاع رسانی 
راه آهن به شماره ۰۲۱5۱۴۹ تماس بگیرند یا به 

پایگاه اینترنتی www.rai.ir مراجعه کنند.

 تلاش ما حفظ منافع سهام داران پترو پالایش اصفهان

 یکی از اهداف مهم هلدینگ پتروپالایش اصفهان حفظ 
منافع سهام داران است؛ لذا از همین رو تلاش زیادی را به کار 
بسته ایم. محسن قدیری مدیرعامل هلدینگ پتروپالایش 
اصفهان با تأکید بر این مطلب و در جمع خبرنگاران گفت: 
تا سال ۱۴۰۶ رسیدن به قله برترین شرکت های دنیا از 
لحاظ تکنولوژی و سوددهی، هدف گذاری هلدینگ پترو 
پالایش اصفهان است؛ لذا از همین رو خرید سهام شرکت 
نفت سپان در زنجیره ارزش سوددهی پترو پالایش اصفهان 

بسیار اهمیت دارد .
 شرکت نفت سپاهان در زنجیره سوددهی خوبی 

قرار دارد
  وی با اشاره به اینکه سال ۸۶ شرکت پالایش نفت اصفهان 
خصوصی شد و به اشتباه برخی شرکت های زیر مجموعه 
آن فروخته شد افزود: فروش سهام نفت سپاهان و نفت 
جی یکی از اشتباهاتی بود که در دوره های قبل رخ داد؛ 
در حال حاضر ما تصمیمی برای خرید شرکت نفت جی 
نداریم، اما باتوجه به اینکه شرکت نفت سپاهان در زنجیره 
سوددهی خوبی قرار دارد، ۷۰ درصد از محصولاتش به 
خارج از کشور صادر می شود و شرکت های بسیاری زیادی 
در سراسر کشور تأسیس نموده است لذا خرید سهام این 
شرکت برای ما دارای ارزش افزوده بالایی است. وی با اشاره 

به اینکه قطعاً خرید سهام نفت سپاهان که ما هم اکنون 
۱۷.۱ سهام این شرکت را در اختیار داریم برای سهام داران 
هلدینگ پترو پالایش اصفهان خوب است افزود: اما باید این 
نکته را مدنظر قرار داد که بدون توجیه اقتصادی وارد هیچ 
پروژه اقتصادی نخواهیم شد، ممکن است در میان ۱۰ هزار 
تصمیم در شرکت هلدینگ پترو پالایش اصفهان خطای 
کوچکی نیز رخ دهد، اما با مدیریت علمی و استراتژیک تمام 

تصمیم گیری ها با توجیه اقتصادی و حضور شرکت های 
الف کشوری صورت خواهد گرفت. وی با اشاره به اینکه 
خوراک اولیه شرکت نفت سپاهان را پالایشگاه اصفهان 
تامین می کند تصریح کرد: شرکت گروه پتروشیمی تابان 
فردا، متعلق به شرکت سرمایه گذاری اهداف )صندوق 
بازنشستگی کارکنان صنعت نفت سابق( 33 درصد از 
شرکت نفت سپاهان )با نماد شسپا( را در بورس عرضه کرده 
است. دیری متذکر شد: باتوجه به قیمت گذاری کارشناسان 
دادگستری در حوزه های مختلف و همچنین قیمت روز 
سهام که توسط شرکت اهداف قیمت گذاری شده بود به 
این نتیجه رسیدیم که در شرایط حاضر این قیمت جذاب 
و منطقی نیست و از خرید منصرف شدیم و در عرضه های 
بعدی سهام در بورس با قیمت متعادل تر ورود خواهیم کرد. 
وی با اشاره به اینکه آگهی فروشی سهام شرکت نفت سپاهان 
در مردادماه جاری در تارنمای شرکت بورس تهران منتشر 
شد؛ گفت: میزان سهم درنظر گرفته شده برای فروش در 
بورس معادل 33 درصد و با قیمت پایه ۲35 هزار میلیارد 

ریال بود.

 مبانی ما در مدیریت بر اساس تصمیم گیری 
پروژه های زودبازده

قدیری با اشاره به اینکه مبانی ما در مدیریت بر طبق آموزه ها 
بر اساس تصمیم گیری پروژه های زودبازده و در مسیر توجیه 
اقتصادی بوده است، بیان داشت: پالایشگاه در حد امکان هیچ 
تصمیمی را بدون تحقیق علمی و بررسی صرفه اقتصادی 
اجرایی نمی کند؛ بنابراین درصد خطا در این مجموعه صنعتی 

پایین است. وی همچنین تأکید کرد: سهام داران خیالشان 
راحت باشد جایی که سودده نباشد و یا قیمت سهام برای 
خرید بالا باشد به هیچ عنوان ورود نخواهیم کرد و با وجود 
کارشناسی های علمی که در شرکت پتروپالایش صورت 

می گیرد هیچ تبانی در زمینه خرید سهام وجود ندارد.
 هلدینگ پتروپالایش اصفهان ۴۵۰ پروژه در 

دست اجرا دارد
وی با اشاره به افق روشن ترسیم شده در هلدینگ 
پتروپالایش اصفهان در راستای فرمایش رهبری برای 
رسیدن به قله های پیشرفت گفت: بهره برداری بیشتر 
پروژه ها در کشور حدود ۱۰ سال طول می کشد؛ اما 
پروژه های این هلدینگ همچون پروژه تصفیه نفت سفید 
هشت ماهه و تا آخر ماه بهمن با قابلیت جداسازی گوگرد 
از نفت سفید با یک ظرفیت بالا راه اندازی می شود. دیری 
همچنین تأکید کرد: سهام داران خیالشان راحت باشد 
جایی که سودده نباشد و یا قیمت سهام برای خرید بالا باشد 
به هیچ عنوان ورود نخواهیم کرد و با وجود کارشناسی های 
علمی که در شرکت پتروپالایش صورت می گیرد هیچ 
تبانی در زمینه خرید سهام وجود ندارد. دیری با اشاره 
به مدیریت استراتژیک هیئت مدیره بر اساس توجیه 
اقتصادی با کمک شرکت های رتبه الف کشور، تصریح کرد: 
هلدینگ پتروپالایش اصفهان ۴5۰ پروژه در دست اجرا دارد 
اضافه کرد: این شرکت اخیراً “معاونت هوش مصنوعی” را 
راه اندازی کرده و برای آن ۶۰ پروژه کاری تعریف شده است.
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